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PRoToKoŁ NRLIIIlz}ll
zLIII Nadzwyczajnej Sesji Rady Miasta Sanoka

VI kadencji, która odbyła się w dniu 16.01.2014 r. od godz. 16@

do §odz. 16S w Sali Herbowej tut. Urzędu Miasta
pod przewodnictwem Jana Oklejewicza
Przewodniczącego Rady Miasta Sanoka

oraz Wiceprzewodniczących Rady Miasta
Tomasza Dańczyszyna i Wojciecha Wydrzvńskiego.

Na ogolną liczbę 21 Radnych w LIII Nadzwyczajnej Sesji Rady Miasta Sanoka VI kadencji
udzl,ał wzięło wg listy obecności 21 Radnych.

1. Babiak Roman
ż. Bętkowski Ryszard
3. Biega Jan
4. Bluj Maciej
5. Chylła Mariusz
6. Chrobak Andrzej
]. Dańczyszyn Tomasz
8. Daszyk Zbigniew
9. Drwięga Kaztmlerz
10. Drwięga Maciej
1 1. Krynicki Jozęf
12. Lewandowski Piotr
13. Lisowska Teresa
14. Najsarek Robert
15, Oberc Maria
16. Oklejewicz Jan
1 7. Pruchnicki Wojciech
18. Ryniak Adam
19. Tymoczko Henryka
ż0. WoźntczakŁukasz
żl . W y drzyński Woj ciech

Przewodnic zący Zarządów Rad
Sanoka VI kadencii.

1, Czerwiński Zbigniew
ż. OryszczynStanisław
3, Osękowski Marian
4, Podulka Franciszek
5. Pytlowany Edward
6. Szul Krzysztof

Dzielnic obecni na LIII Nadzwyczajnej Sesji Rady Miasta

- Rada Dzielnicy Posada
- Rada Dzielnicy Błonie
- Rada Dzielnicy Wójtowstwo
- Rada Dzielnicy Zatorzę
- Rada Dzielnicy Dąbrowka
- Rada Dzielnicy Sroclmięście

Nieobecny Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Olchowce Pan Wojciech Piegdoń
(nieobecność usprawiedliwiona).



Ponadto w LIII Nadzwyczajnej Sesji Rady Miasta Sanoka udział wzięli: Zastępca Burmistrza
Pan Marian Kurasz, Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Sanoku Pan
Andrzej Rychlicki.

Ad. 1.

otwarcie sesii.

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewicz - otworzył LIII Nadzwyczajną Sesję Rady
Miasta Sanoka. Powitał On Wysoką Radę, Zastępcę Burmistrza, przedstawicieli Rad
Dzielnic, oraz wszystkich obecnych na Sesji Rady.

Na podstawie listy obecności stwierdził, że na sali jest odpowiednia ilość Radnych do
podejmowania prawomocnych uchwał.

Ad.2.
powołanie sekretarza sesii.

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewicz powołał sekretarza Sesji, ktorym został Radny
Pan Wojciech Pruchnicki.

Ad.3.
zapoznanie Rady z porzadkiem obrad.

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewicz poinformował, ze program Ses.ji został Radnym
dostarczony.

porzadek obrad:

l. Otwarcie obrad.
ż. Powołanie sekretarza sesji.
3. Zapoznante Rady z porządkiem obrad.
4. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie podwyższenia krl'terium

dochodowego uprawniającego do przyznanla nieodpłatnej pomocy w zakresie

dozywiania dla osob objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin

w zakresie dozywiania ,,Pomoc państwa w zakresie dozywiania" na lata ż014 - 2020,

z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie.
5. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Mtasta w sprawie ustanowienia wieloletniego

programu osłonowego w zakresie dożywiania ,,Pomoc gminy w zakresie dozywiania"
na\ata2}l4 -2020, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie.

6. Zamknięcie obrad.

Nie wniesiono uwag i zastrzeżeh do porządku obrad.



Ad.4.
Roapatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie podwyŻszenia krYterium

dochodówego unrawniaiacego do przvznania nieodpłatnei pomocy w zakresie

doźywńia dla osób obietych wieloletnim programem wspierania finansowepo gmin

w zakrŃie dożywiania ..Pomoc państwa w zakresie dożvwiania" na lata 2014 - 2020,

z ewentualnym podięciem uchwały w tei sprawie.

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Pan Andrzej Rychlicki poinfbrmował, że

zdniem 31 grudnia 2013 r. straciła moc ustawa z 2005 T. nowelizowana W 2009 r,

o ustanowieniu wieloletniego programu ,,Pomoc państwa w zakresie dozywiania". Prawie do

końca roku 2013 nie było wiadomo czy w Ministerstwie Finansów znajdą się Środki na

prolongatę tegoż plogramu i dopiero na przeŁomie listopada, grudnia zapadła decyzja, że te

środki będą. Proces legislacyjny jest długi i było za mało czasu, żeby uchwaliĆ ustawę na te

potrzeby, więc dokonano innego rozwlązanla, mianowicie 10 ptrudnia 20l3 r.

Rozporządzeniem Rady Ministrow przyjęto wieloletni program ..Pomoc państwa w zakresie

dozywiania" na lata 2014 - 2020. Podstawą prawną przyznania decyzji jest akt prawny

minimum ustawy lub Uchwała Rady Ministrów z mocą ustawy, a ta uchrł'ała nie miała takiej

mocy, więc aby utrzymac warunki ktore były określone w ustar,ł,ie z,ż005 r, dano delegacje

samorządom, żeby podjęli uclrwałę w tej sprawie. Gdyby nie ta uchwała, ktora jest

przedmiotem obrad sesji obowiązywałoby kryterium dochodowe wynikające z zapisów

ustawy o pomocy społecznej tJ. 456 zł. netto, a chcą przywrocić to złagodzone kryterium

trzęba podj ąć stosowną uchwałę.
Dyrektor MOPS przedstawił równiez pkt. 5 porządku obrad tj. Rozpatrzenie wniosku

Burmistrza Miasta w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego W zakresie

dozywiania ,,Pomoc gminy w zakresie dożywiania" na lata 2014 - 2020. Przedmiotem

projektu uchwały jest to. ze Dyrektorzy placówek oświatowych mają kompetencje dzięki

ttoiy* mogą zawnioskowac o przyznanie świadczenia w postaci dozywiania dla wskazanych

dzię|ti, wyihowanków swoich placowek, bez konieczności przeprowadzania wywiadu

środowiskowego, Warunkiem tego jest wdrozenie programu osłonowego, stąd Ie'Ż

przedmiotowy proj ekt uchwały,

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Okiejewlcz otworzył dyskusję w tym punkcie.

Zwroctł się z pytaniem, w jakiej kwocie była świadczona pomoc w zakresie dożywiania ze

strony państwa r,v latach poprzednich i jaka kwota jest prognozowana na koiejne iata biorąc

pod uwagę średnią 1iczbę dzieci. ktore rł tyln prograrnie będą uczesttriczyc na zasadz,te

zwiększenia do 150% kryterium dochoclowego ?

Radna Pani Teresa Lisowska stwierdziła, że w Rozporządzeniu Rady Ministrow z grudnia

ż0I3 r.jest mowa o tym, że udzlał samorządu wynosi 40Yo, w związku z tym, czy Środki

wbudzecie miasta na2OI4 rok sązaplanowane w 100% czy zmyśląo tym, żęudział miasta
jest w 4Ooń apozostałe środki to dofinansowanie zbudżetu państwa?

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Pan Andrzej Rychlicki odporł'iedział. że

kazdego roku spisl,wane jest stosowane porozunrienie między Wojewodą a Burmistrzem
określające relacje. Wstępna relacje jest 40% na 600ń co jest zawarowane w programie.

natomiast w uzasadnionych przypadkach można na wniosek gminy występowaĆ do

Wojewody o zmniejszenie tych relacji na korzyść gminy argumentując konkretnymi
powodami, o co będą wnioskować ale dopiero po podjęciu przedmiotowej uchwały,
Odnośnie pl,tania Przewodniczącęgo Rady to kwoty przedstawiały się w sposób następujący:

w 2006 roku całkowity koszt realizacjt programu to było 74ż.000 zł,, w tym dotacja od



Wojewody w kwocie 590.000 zł.. środki własne 152.000 zł.,w roku 2007 całkowity koszt
realtzacji programu to było 800.000 zł.,w tym dotacja od Wojewody w kwocie 640.000 zł.,
środki własne 160.000 zł.,w kolejnych latach relacje sąpodobne, w 2008 r, całkowity koszt
580.000 r., w 2009 r. całkowity koszt 656.000 zł., w 2010 r. całkowity koszt 664.000, w 201 1

r. całkowity koszt 865.000 zł., w roku 2012 całkowity koszt 680.000 zł., w 2013 r. całkowity
koszt 644.000 zł. W roku 2014 przewidują zwiększenie o przynajmniej 100.000 zł.
w porównaniu z rokiem 2013. Dodał, ze na etapie opracowywania projektu budzetu nie mając
pewności czy progtam będzie kontynuowany i będzie dofinansowany z budżetu państwa,
wbudzecie miejskiego ośrodka pomocy społecznej na rok 2014 ujęto te środki r.ł,kwocie ok.
600.000 zł.

Radna Pani Teresa Lisowska stwierdził, że w Rozporządzeniu jest mowa o szczególnych
przypadkach, żę dzięcko wyraza chęć i wolę skorzystania z dożywtania i jest mowa o tym, ze
ta pula nie może przekroczyó 20% dzięcl dożywianych, w związku z tym czy są takie
przypadki?

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Pan Andrzej Rychlicki odpowiedział, że
ztego dobrodziejstwa zaczęIi korzystać dopiero w 2010 r. bo prawodawstwo wcześniej nie
przewidywało takiej możliwości, i tak w roku 20l0 było 3 przypadki, w roku 2011 było 14

przypadkow. w roku 2012było 14 przypadków, w roku 2013 było 1 1.

Radny Pan Andrzej Chrobak zwrocił się z py,taniem, czy podwyzszenie kryterium
dochodowego do I50% wynika z ustawy?

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Pan Andrzej Rychlicki odpowiedział, żę

tak. W tei chwili ustawowe kryterium dochodowe 100% to jest 54ż zł. netto dla osoby
samotnie gospodarującej, jezeli będzie I50% to rośnie na 813 zł. netto, natomiast dia osoby
w rodzinie.jest 456 zł, netto co przy I50% daje kwotę 684 zł. netto.

Nie było więcej chętnych do zabranl,a głosu, w zwiąku z czym prowadzący posiedzenie Pan
Jan Oklejewlcz zamknĄ dyskusję w tym puŃcie i przystąpił do odczytania projektu uchwały
w sprawie podwyzszenia kry,terium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnej

pomocy w zakresie dozywiania dla osob objętych wieloletnim programem wspierania
finansowego gmin w zakresie dozywiania ,,Pomoc państwa w zakresie dozywiania" na lata

2014 -żOż0.

Do odczytanej uchwały Radni nie wnosili rrwag i zastrzeżeń.

Za przyjęciem uchwały Nr LIIIl423ll4 głosowało 20 Radnych, głosow przeciwnych
i wstrzymujących się nie było.

Uchwala została podjęta.

Ad.5.
Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie ustanowienia wieloletniego
programu oslonowego w zakresie dożnviania ..Pomoc gminy w zakresie dożywiania" na
lata 2014 - 2020. z ewentualnym podieciem uchwały w tei sprawie.

Projekt uchwały został omówiony w pkt. 4 porządku obrad.



Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewtcz otworzył dyskusję w tym punkcie.

Radna.Pani Teresa Lisowska zwtoctła się z pytaniem, czy pomoc w dozywianiu jest

przyznawana raz na rok przy kolejnych budzetach, czy przy zmtanach ewentualnych
kryteriów przyznawania pomocy w dożywianiu?

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Pan Andrzej Rychlicki odpowiedzlał. że

jezeli chodzi o dozywianie to minimalnl,ę taz na 6 miesięcy. W szkołach ptzyznaje się od

września do końca roku szkolnego tj. do końca czerwla, natomiast jezeli chodzi o okres

bieżący to będą ptzyznawanę od 1 lutego do końca czerwla.

Nie było więcej chętnych do zabranta głosu, w związku z azym prowadzący posiedzenie Pan

Jan Oklejewtcz zamknfi dyskusję w tym punkcie i przystąlił do odczytania projektu uchwały
w sprawie ustanowienia wie1oletniego programu osłonowego w zakresie dozywiania ,.Pomoc
gminy w zakresie dozywiania" na lata 2014 - 20ż0.

Do odczytarrei uclrwały Radni nie wnosili uwag i zaslrzężeń,

Za przyjęciem uchwały Nr LIII|424|I4 głosowało 20 Radnych, głosów przeciwnych
i wstrzymujących się nie było.

Uchwała została podjęta.

Ad.6.
zamknięcie obrad.

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewicz zamknął LIII Nadzwyczajną Sesję Rad Miasta
Sanoka.
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